

ခရစ်မတ်စ် သမိုင်းအရှုနှင့် ကုန်အံ

ဒီဇင်ဘာ ၁၈ ရက် ၂၀၀၉

ကရုဏာရှင်၊ အကြင်နာရှင် ဖြစ်တော်မူသော အလ္လာဟ်အရှင်၏ နာမတော်ဖြင့် အစပြုပါ၏

မွေ့မိတ်ဆွေ အပေါင်းအပေါ်သို့ ငြိမ်းချမ်းသာယာခြင်း ခညောင်းပါစေ- ကျွန်ုပ်၏ တင်ပြချက်အား မတည်းမဖြတ်၊ ပကတိအတိုင်း ပို့စ်တင် ပေးရန် ကတိပေးထားသော islammyanmar.com အား ကျေးဇူးတင်ပါသည်။

ခရစ်မတ်စ် ဆိုသည် ဝေါဟာရမှာ အလယ်ခေတ် အင်္ဂလိပ်စာပေ *Christemasse* နှင့် ခေတ်ဟောင်း အင်္ဂလိပ်စာပေ *Cristes masse* မှ ဆင့်ပွားလာခြင်း ဖြစ်၍ *Christ's* နှင့် *Mass* ကို ပူးပေါင်းထားသည့် ဝေါဟာရဖြစ်သည်။ *Cristes* မှာ ဂရိစကား *Christos* မှ ဖြစ်၍ *masse* မတ်စ် မှာ လက်တင်စကား *missa* မှ ဖြစ်၏။ ထို့ပြင် ဂရိ အက္ခရာ *X* (ချီ) မှာ ခရစ်ဆိုသော ဝေါဟာရ၏ အစ စာလုံး ဖြစ်၍ အလားတူ ၁၆ ရာစု အလယ်လောက်မှ စ၍ ရိုမန်များက *X* (ချီ) အက္ခရာအား ခရစ်ဆိုသော စကားလုံး၏ အတိုကောက် အက္ခရာ အဖြစ် သုံးစွဲလာကြရာမှ ခရစ်မတ်စ်ကို *Xmas* ဟု လည်း မကြာခင်က သုံးစွဲ ရေးသားလေ့ ရှိပေသည်။ ခရစ်မတ်စ်နေ့ဟူသည်ကို အထူးမိတ်ဆက်နေရန် မလိုပေ။ ကမ္ဘာနှင့် အဝှမ်း ရင်းနှီးခင်မင်ပြီး ဝေါဟာရပင် ဖြစ်တော့သည်။ ထိုနေ့ကို နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း ဒီဇင်ဘာလ ၂၅ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပကြ ကြောင်းလည်း အထူး ပြောနေရန်ပင် မလိုပေ။

ထိုနေ့၏ အဓိပ္ပါယ်ကို မသိသူများ (ခရစ်ယာန် မဟုတ်သူများ) အနေဖြင့် ထိုနေ့ကို မည်သည့်နေ့ရက်တွင် ကျင်းပသည် ဖြစ်စေ- ပြဿနာတစ်ရပ် မဟုတ်ချေ။ ရုံးပိတ်ရက်၊ ကျောင်းပိတ်ရက်၊ သက်တောင့်သက်သာ နားရမည့် တရားဝင် ပိတ်ရက် အဖြစ် သတ်မှတ်ပေးသည့် အစိုးရများကိုပင် ကျေးဇူးတင်ရမည် ဖြစ်သည်။

သို့သော် ခရစ်မတ်စ်နေ့ကို ခရစ်တော် ယေရှု၏ မွေးဘွားသောနေ့ (Birthday of Jesus) ဟု နားလည်ထားမှုကိုသာ ကျမ်း မြတ်ကုန်အံ၏ ရှုဒေါင့်မှ အနည်းငယ် ရှင်းပြလိုပါသည်။ ခရစ်မတ်စ်နေ့အား မည်သည့်နေ့ရက်တွင် ကျင်းပသည် ဖြစ်စေ ကျွန်ုပ်တို့နှင့် မဆိုင်သော်လည်း- ခရစ်တော်^{၀၀၀၀၀၀} မွေးနေ့ဟု နားလည်ထားသည်မှာ- ကုန်အံအား အကြွင်းမဲ့ မှန်ကန်သည်ဟု ယုံကြည်ထားသူတိုင်း၌ တာဝန်မကင်းပေ။

ကျမ်းမြတ်ကုန်အံတွင် ခရစ်တော်ယေရှုအား မွေးဘွားသည့်နေ့မှာ အလွန်အေးမြသော ဆောင်းရာသီ မဟုတ်- စွန်ပလွံသီး ရင့်မှည့်သော အချိန်ဟု ၁၉: ၂၅ တွင် အတိအကျ ဆိုထားပေသည်။ တနည်းအားဖြင့် ထိုနေ့သည် ဧပြီလထဲတွင် ဖြစ်၍ မြန်မာ စကားနှင့် ပြောဆိုလျှင် မရမ်းသီးမှည့်ချိန်၊ မကျည်းသီးမှည့်ချိန် ဟူသော စကားမျိုး ဖြစ်ပေသည်။ ယေရှုအား မွေးဘွားစဉ် လွန်ခဲ့သော နှစ်ပေါင်း ၂၀၀၀ ကျော်က စိုက်ပျိုးရေး နည်းပညာများ မထွန်းကားသေးသည့် အတွက် ထိုသီးနှံများမှာ ရာသီ မရွေး သီးပွင့်-မှည့်နိုင်ခြင်း မရှိသေးပေ။ ကုန်အံအရ ကိုင်းကူး စိုက်ပျိုးနိုင်သော စနစ်သာ ထွန်းကားသေးသော အချိန် ဖြစ်ပေ သည်။

သို့ဖြစ်၍ ဆောင်းရင့်ချိန်ဖြစ်သော ဒီဇင်ဘာ ၂၅ ရက်နေ့သည် ယေရှု၏ မွေးနေ့ လုံးဝ မဟုတ် ဆိုသည်ကို သမိုင်းကြောင်း လှန် ဆွေးနွေးစရာ ဖြစ်နေပေသည်။ သူတစ်ပါး ယုံကြည်လက်ခံ ကျင်းပနေသည်ကို ဝင်ရောက် စွက်ဖက်ခြင်းမျိုး မဟုတ်ပေ။ အခြားသူများ ယေရှုနှင့် ပတ်သက်၍ အခြားသူများ ယုံကြည်လေသမျှသည်- မဆီမဆိုင်သော အစွလာမ် လောကထဲသို့ ထိုး ဖောက်ဝင်ရောက်လာလေ့ ရှိသောကြောင့် ကြိုတင်ကာကွယ်ခြင်းသာ ဖြစ်ပေသည်။ ကျွန်ုပ်တို့ အစွလာမ် သာသနာဝင်များ အနေဖြင့် ကိုယ်တော်မူမာမ္မဒ် မတိုင်မှီ ပွင့်ပေါ်ခဲ့သော ရှေး ရုရှလ်၊ နဗီများအား ရုရှလ်၊ နဗီများ ဖြစ်သည်ဟုသာ ယုံကြည် လက်ခံ ရမည် ဖြစ်သည်။ ထိုကိုယ်တော်များအား ပုတ်ခတ်စော်ကားခွင့် မရှိချေ။ ထိုကိုယ်တော်များသည် လူသားစင်စစ်များ

သာ ဖြစ်၍ လူဘဝဖြစ်စဉ်၌ အခြားသော လူသားများနှင့် ထူးကဲသော ဖြစ်စဉ်များကို ပိုင်ဆိုင်မှု မရှိကြောင်းကိုလည်း ကျမ်းမြတ်ကုန်အံ့၌ အတိအလင်း ဆိုထားပေသည်။ သို့သော် ထိုကိုယ်တော်များ၏ ဉာဏ်စဉ်ဆိုင်ရာ အဆင့်အတန်းမှာ မြင့်မားလွန်း၍ အခြားသော လူသားများနှင့် မနှိုင်းအပ်ခြင်းသာ ဖြစ်တော့သည်။

ထိုအချက်အား ကျော်လွန်လျက်- ခရစ်တော် ယေရှုသည်၊ လောက၌ ခန္ဓာဝန်မချဘဲလျက် ကောင်းကင်သို့ ဆောင်ကြဉ်းသွားခြင်း ခံရသည်။ အခြားသူများနှင့် မတူ တမူထူးခြားလျက် မွေးဘွားသည်၊ ကမ္ဘာပျက်ချိန်နီးလျှင် လောကလူသားတို့အား ကယ်တင်ရန် အလိုငှာ လောကသို့ ပြန်လည် ကြွမြန်းတော်မူလာမည်- ဟူသော အချက်များမှာ ခရစ်ယာန်များ၏ ယုံကြည်ချက်ဖြစ်၍ ထိုသို့သော ယုံကြည်ချက်များအား ခရစ်ယာန်များ ယုံကြည်နေသည်ကို အစွဲလမ်းဘာသာဝင်များ အနေဖြင့် အပြစ်ဆိုစရာ မရှိချေ။ သို့သော် ထိုယုံကြည်ချက်များအား အစွဲလမ်း သာသနာထံသို့ သွပ်သွင်းလာလျက် အစွဲလမ်း သာသနာဝင်ချင်း စိတ်ဝမ်းကွဲပြားစေရန် ငြင်းခုံဆွေးနွေးရသည်အထိ ဖြစ်လာခဲ့ရသည်မှာ ဝမ်းနည်းစရာပင် ဖြစ်တော့သည်။ အလားတူပင် ယခု ခရစ်တော် ယေရှု၏ မွေးနေ့ဆိုသည်မှာလည်း လာပြန်ချေပြီ။ ထိုသို့ ထိုးဖောက်လာမှုများအား မသိကျိုးကျွံ ပြုထားလိုက်မိလျှင်- နောင်သော် အစွဲလမ်း လောက၌ ယေရှုနှင့်ပတ်သက်လျက် အငြင်းပွားစရာ ဖြစ်လာဦးမည်ပင်။

ဒီဇင်ဘာ ၂၅ ရက်နေ့အား ယေရှုခရစ်၏ မွေးနေ့ဟု ရာစုနှစ်ပေါင်းများစွာ ယုံကြည်စွဲမြဲလာခဲ့သည်မှာ အနောက်တိုင်းသားတို့၏ ရိုးရာနှင့် လွှမ်းမိုးမှုကြောင့်သာ ဖြစ်ပေသည်။ အနောက်တိုင်း ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ဩဇာမှာ ကိုလိုနီပြုရာ ဒေသများအားလုံးဆီသို့ အလျှင်အမြန် လွှမ်းမိုးနေချိန်တွင် အမှန်တရားကို လက်ကိုင်ထားသော်လည်း သူတို့ကဲ့သို့ ဩဇာမလွှမ်းမိုးနိုင်သော အယူအဆများမှာ သက်ဆိုင်ရာ ဒေသတွင်း၌သာ ရပ်တည်နေရလျက် ကမ္ဘာသို့ ထိုးဖောက်နိုင်ခြင်း မရှိခဲ့သည် ကား အမှန်ပင်။

သို့သော် ထိုအနောက်တိုင်းများ အတွင်းမှပင် သမိုင်းကြောင်းလေ့လာသူများ ကမ္ဘာအရပ်ရပ်သို့ ထွက်လာသော အခါ- သူတို့၏ မိရိုးဖလာ ယုံကြည်မှုအား ပြုပြင်လိုသူများ ပေါ်ပေါက်လာတော့သည်။ ပထမဆုံး ပေါ်ပေါက်လာသူမှာ အိုက်ဇက် နျူတန်ဖြစ်၍ သူက ယေရှုအား ဆောင်းရာသီတွင် မွေးခဲ့သည် ဆိုခြင်းကို စတင် ငြင်းဆိုပေတော့သည်။ ၁၇၄၃ ခုနှစ်တွင် ဂျာမန် ပရိုတက်စတင့် ပေါလ် အမ်နက်စ် ဂျက်လော့ဘ်စကီးက ဒီဇင်ဘာလ ၂၅ ရက်နေ့အား ခရစ်တော်မွေးနေ့ဟု သတ်မှတ်လိုက်ခြင်းမှာ ရောမတို့၏ နေနတ်ဘုရား ပသပူဇော်သည်ကို အခြေခံ၍ ရိုးရာမှ ပြုလိုက်ခြင်းသာ ဖြစ်သည်ဟု ဆို၍ မှန်ကန်သော အသင်းတော်များက လက်ခံနိုင်မည် မဟုတ်ဟု ဆိုခဲ့ပေသည်။ ၁၈၈၉ ခုနှစ်တွင် လူးဝက်စ် ဒါရ်စတိုက်က ခရစ်မတ်နေ့ အမှန်မှာ မယ်တော်မာရီအား ကောင်းကင်တမန်က သတင်းကောင်းပေးပြီးနောက်ပိုင်း ၉ လအကြာ (မတ်ချီလ ၂၅) ရက်နေ့ ဖြစ်သည်ဟု ဆိုပေသည်။ ထိုနေ့သည် ရိုးရာအားဖြင့် ကိန်းဝပ်ဝင်စားသော နေ့ (ခရစ်တော်က လူအဖြစ် ဝင်စားသောနေ့) ပင် ဖြစ်ပေသည်။

အေဒီ ၂၀၀ ဝန်းကျင်ခန့်မှ ကလီးမင့်မှ အလက်ဇန်းဒရီးယား ရေးသားခဲ့သည်တွင် အီဂျစ်မှ အုပ်စု တစ်စုသည် ခရစ်တော်မွေးနေ့အား ပျိုခွန်လ ၂၅ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပခဲ့သည်ဟု ရေးသားခဲ့ပေသည်။ ထိုနေ့မှာ ယခုပြက္ခဒိန်အားဖြင့် မေလ ၂၀ ရက်နေ့ ဖြစ်ပေသည်။ ဂျူးလီးယက် အာဖရိကန်နာ့စ်က အကြံပြုတင်ပြရာတွင် လူအများသိထားသော ဒီဇင်ဘာလ ၂၅ ရက်နေ့သည် တစ်နှစ်တာတွင် နေ့နှင့်ည အချိန်တူမျှသော ဆောင်းရာသီ၏ နေ့ရက် ဖြစ်၍ ရှေးဟောင်း ရောမ ပြက္ခဒိန်အရ ထိုနေ့သည် မတ်ချီလ ၂၅ ရက်နေ့ ဖြစ်သည်ဟု ဖြစ်တော့သည်။

အချို့ ခရစ်ယာန် သမိုင်းဆရာတို့က ဒီဇင်ဘာလ ၂၅ ရက်နေ့အား စတင်သတ်မှတ် ကျင်းပခဲ့သည်မှာ အေဒီ ၃၃၆ ခုနှစ်တွင် ဖြစ်၍- ရောမမှ စတင်လိုက်ခြင်း ဖြစ်၍ ယေရှုမွေးပြီး သို့မဟုတ် ကွယ်လွန်ပြီး နှစ်ပေါင်း ၃၀၀ ကျော်တိုင် သူ၏ မွေးနေ့အား မကျင်းပခဲ့ဘဲလျက် အေဒီ ၃၃၆ ခုနှစ်တွင်မှ ယေရှု၏ မွေးနေ့ဟု သတ်မှတ်ကျင်းပလိုက်သည်ကို ခရစ်ယာန် အသင်းသားများ အချင်းချင်းပင် အစာမကျေ အကွဲအလွဲများ ဖြစ်ခဲ့ကြောင်းနှင့် အမှန်တကယ် ယေရှု၏ မွေးနေ့မှာ ဘီစီ ၆ ခုနှစ် မေလ ၁၄ ရက် ဖြစ်သည်ဟု အခိုင်အမာ ပြောဆိုမှုများ ရှိပေသည်။ ထိုအယူအဆအား မန်မွန်များက လက်ကိုင်ပြုခြင်း များပေသည်။

အချို့ကလည်း အေဒီ ၃၅၀ တွင် ပုပ် ဂျူးလီးယက် က ဒီဇင်ဘာလ ၂၅ ရက်နေ့ကို ခရစ်တော်မွေးနေ့ ဖြစ်၍ ကျွန်ုပ်တို့ မွေးနေ့ ကျင်းပရမည်ဟု ကျေငြာခဲ့ကြောင်း ဆို၍- ယင်းသည် ရှေးဟောင်း ဘေဘီလုံရိုးရာ အီဇစ်၏သား အထိမ်းအမှတ် ပွဲတော် ကြီးအား ကျေးဇူးပြုသယောင် ဖြစ်နေသည်ဟု ဆိုပေသည်။ ထို့ပြင် လူများစု ဖြစ်သော ရှေးရိုးဟောင်း ရောမများ၏ အလယ် သို့ ခရစ်ယာန် သာသနာလွယ်ကူစွာ ထိုးဖောက်နိုင်ရန် အများကြိုက်လိုက်လျှော့သည့် ဗျူဟာဖြင့် သူတို့၏ ရိုးရာ နေ့မြတ်အား ခရစ်တော်၏ မွေးနေ့အဖြစ် တစ်ထပ်တည်းကျစေရန် သတ်မှတ်လိုက်ခြင်း ဖြစ်သည်ဟု သုံးသပ်ကြပေသည်။

များစွာသော ခရစ်ယာန်ပညာရှင်များက ယေရှုအား ဘီစီ ၄ မှ ၇ နှစ်အတွင်း မွေးဘွားခဲ့၍၊ မွေးလမှ စက်တင်ဘာနှင့် အောက်တိုဘာတွင် ဖြစ်နိုင်သည်ဟု လက်ခံထားပေသည်။ (စက်တင်ဘာနှင့် အောက်တိုဘာ ဆိုသည်မှာ ကမ္ဘာ့မြောက်ပိုင်း ကျသော ဒေသများအတွက် အပူဆုံးလများ သို့မဟုတ် နွေရာသီများ ဖြစ်ပေသည်။)

ခရစ်ယာန် သာသနာအား ရောမတို့၏ ရှေးရိုးဩဇာ လွှမ်းမိုးခံလိုက်ရ၍ အမှန်တရား ပျောက်ဆုံးနေသည်ကို မကျေမလည် ဖြစ်နေသော ခရစ်ယာန်ဘာသာရေး ပညာရှင်များ၏ ထောက်ပြ ပြောဆို သုံးသပ်မှု၏ အများစုမှာ မတ်ချ် ၂၅ ရက်နှင့် မေလ ၁၅ ရက်၏ အတွင်းတွင်သာ ယေရှုအား မွေးခဲ့သည်ဟု ဖြစ်၍- ဆောင်းရာသီ အလွန်အေးမြချိန် ဖြစ်သည့် ဒီဇင်ဘာ ၂၅ ရက်နေ့တွင် ယေရှုအား မွေးဘွားခဲ့သည် ဆိုခြင်းမှာ လုံးဝ မဟုတ်မှန်ကြောင်း သက်သေခံလျက် ရှိပေသည်။

သမ္မာကျမ်းစာ လုကာ ၂:၁၂ အရလည်း မွေးကင်းစ ကလေးငယ် (ယေရှု)အား အဝတ်နှင့် ရစ်ပတ်၍ နွားစာခွက်ထဲ သိပ် ထားသည် ဆိုခြင်းမှာ ယေရှု၏ မွေးနေ့အား အလွန်အေးသော ည တွင် မွေးဘွားခြင်း မဟုတ်ကြောင်း ဖော်ထုတ်ပြလျက် ရှိနေပေသည်။

ကုရ်အံကမူ ယေရှုအား စွန်ပလုံသီးမှည့်ချိန်တွင် မွေးခဲ့သည်ဟု အတိအကျ ပြောထားသည့် အတွက် ယေရှုအား မွေးလမှာ နွေရာသီဖြစ်ကြောင်း- အနောက်တိုင်းသားတို့၏ ရိုးရာလွှမ်းမိုးမှုမှာ မဟုတ်ကြောင်း ခိုင်မာစွာ ပြောဆိုထားတော့သည်။ အရှေ့ အလယ်ပိုင်းဒေသ အထူးသဖြင့် ယေရှုမွေးဘွားခဲ့ရာ ဒေသတွင် စွပ်လွန်သီး မှည့်ချိန်မှာ ဧပြီလတွင် ဖြစ်၍- ခရစ်ယာန် သမိုင်း ဆရာများပြောသော မတ်ချ် ၂၅ နှင့် မေ ၁၅ ရက် အတွင်း အလယ်တွင် ကျရောက်သော ဧပြီလတွင် ခရစ်တော်ယေရှုအား မွေး ဘွားခဲ့သည် ဆိုခြင်းမှာ- ထိုသမိုင်းဆရာများ သုတေသန မပြုလုပ်မှီကပင်- ဆောင်းရာသီတွင်သာ ခရစ်တော်အား မွေးဘွားခဲ့ သည့် ရိုးရာယုံကြည်မှု အမှားကြီးအား ကုရ်အံက ပါယ်ဖျက်လိုက်ခြင်း ဖြစ်တော့သည်။

ကုရ်အံကျမ်းစာ ဖြစ်တည်လာသော အချိန်မှာ အေဒီ ၆ ရာစုတွင် ဖြစ်၍- ရောမပုပ်ရဟန်းမင်းကြီးက ဒီဇင်ဘာလ ၂၅ ရက်နေ့ အား ခရစ်တော်မွေးနေ့ဟု သတ်မှတ်ခဲ့ပြီး နှစ်ပေါင်း ၂၃၀ နောက်ပိုင်းတွင် ဖြစ်ပေသည်။ ထိုနှစ်ပေါင်း ၂၃၀ ကျော်ဆိုသည်မှာ လူသားမျိုးဆက် လေးဆက်သို့ မဟုတ် ထိုထက်များသော မျိုးဆက်များအား မိရိုးဖလာ အစွဲတစ်ခုဖြစ်တည်ရန် လုံလောက်ခဲ့ သော အချိန်ကာလဖြစ်ပေသည်။ ထိုအယူအဆအား ထိုစဉ်က အာရပ်ရှိ ခရစ်ယာန်များကလည်း လက်ခံ ယုံကြည်ပြီး ဖြစ်ခဲ့ သည်။ သို့သော် ကုရ်အံသည် အမှန်တရားအား ထုတ်ဖော်ပေးရာတွင် မိရိုးဖလာအား မျက်နှာမလိုက်၊ မည်သူ၏ အရိုးစွဲ ယုံကြည်မှုကိုမျှ ထောက်ထားခြင်း မရှိချေ။ အမှန်ကို အမှန်အတိုင်း ဖြစ်စေရန်သာ တင်ပြသွန်သင်ခြင်းသာ ရှိပေသည်။

မည်သို့ဆိုစေ- ကျွန်ုပ်တို့ အစ္စလာမ် သာသနာဝင်များ အနေဖြင့်- ခရစ်မတ်စ်နေ့အား ရုံးပိတ်ရက် တစ်ရက် ဖြစ်သည်ဟုသာ နားလည် လက်ခံသင့်လျက်- ယေရှုခရစ်၏ မွေးနေ့ဟု လုံးဝ လက်မခံသင့်ပေ။ အကယ်၍ အများနည်းတူ လက်ခံယုံကြည် ခဲ့လျှင် နှစ်ကာလ ကြာညောင်းလာသော် ယေရှုနှင့် ပတ်သက်၍ ကုရ်အံနှင့် ကွဲလွဲစွာ အယူရှိကွဲသွင်းခဲ့သော အနောက် တိုင်းသားတို့၏ ဝါဒမှာ နောင်လာနောက်သား မှုဆလင်မျိုးဆက်များ အကြား အရိုးစွဲဘွားနိုင်ပေသည်။ ထိုအခါ- ယေရှုခေါ် တမန်တော် အီဆာနှင့် ပတ်သက်လျက် ရှင်း၍လင်း၍ မကုန်သော ပြဿနာများ ထပ်တိုး၍ လာနိုင်ပေတော့သည်။

ယေရှုခေါ် တမန်တော် အိဆာနှင့် ပတ်သက်၍ ကုန်အံ့ကျမ်းကိုသာ အခြေခံယူ ယုံကြည်သင့်လျက် အခြားသော ဝါဒဖြန့် သမိုင်းများ-စာအုပ်များကို များစွာ ချိန်ဆ စိစစ် ယုံကြည်သင့်ကြောင်း တင်ပြအပ်ပေသည်။ အစ္စလာမ် သာသနာဝင်များ အနေဖြင့် ကုန်အံ့သည် အကောင်းဆုံး သမိုင်း စံချိန်- အကောင်းဆုံး အဆုံးအဖြတ် စံချိန်- အကောင်းဆုံး အလင်းပြ လမ်းညွှန် ပင် ဖြစ်ကြောင်း ခိုင်မာစွာ စွဲမြဲယုံကြည်ထားအပ်လျက်- ကုန်အံ့အား အခြားသော အယူအဆများဖြင့် မရောမစပ် ရှုစိုက်ခံ မလုပ်မိစေရန် အရေးကြီးလှပေသည်။

ဦးသန်းထွန်း (B.A History, Hon) ဒု-ကျောင်းအုပ် အငြိမ်းစား၊ အထက၊ ရွှေဝန်း- ကရင်ပြည်နယ်

ဤစာတမ်း မရေးမှီ ကုန်အံ့ကျမ်းစာလာ အိဆာနပီ၏ မွေးနေ့အား အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးပေးသော ဆရာ ကိုဌေးလွင်ဦးအား ကျေးဇူးတင်ကြောင်း ဖော်ပြအပ်ပါသည်။